
 
 

 
 
 
 

Møteprotokoll 
 
 
Utvalg Kommunestyret 
Møtested Christianus Sextus, Storstuggu 
Dato 12.12.2024 
Tidspunkt Kl. 19:00 - 21:00 
 
 
Fremmøtte Parti 
Christer Tamnes Tronsmed Ap 
Elin Louise Silderen Tamnes Ap 
Henrik Grønn Ap 
Ingvild Feragen Sæther Ap 
Isak Veierud Busch Ap 
Jakob Tidemann Ap 
Oskar Tørres Lindstad Ap 
Per Erik Sandnes Ap 
Sadmira Buljubasic Ap 
Anette Furunes H 
Kjell Magnus Krog H 
Linn Eva Kolstad H 
Mona Waldahl Slettum H 
Rob Veldhuis H 
Stig-Arvid Leinum R 
Kristoffer Tamnes Sp 
Tove Iren Gløtheim Ryttervoll Sp 
Christian Elgaaen SV 
Hilde Marie Gaebpie 
Danielsen 

SV 

Rune Hansén Steinnes SV 
Stein Petter Haugen Uavh 
Gunn Merethe Prytz V 
Per Arne Gjelsvik V 
 
Forfall Parti Varamedlem Parti 
Erling Sven Busch Ap Bjørg Figenschou Ap 
John Helge Andersen Ap Kjell Morten Hansen Ap 
Jon Anders Kokkvoll 
Mattis Danielsen 

Ap 
RL 

Anita K. Tustervatn 
Rune Kurås 

Ap 
RL 

 
 
 
Vi bekrefter med våre underskrifter at møteprotokollen er ført i samsvar med det som ble 
bestemt på møtet. 
 
Røros, 12.12.2024 
 
Kjell Morten Hansen     Linn-Eva Kolstad 
(sign.)       (sign.) 
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Saksliste 
Saksnr Sakstittel 
PS-131/24 Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

PS-132/24 Orienteringssak til kommunestyre 12.12.24 
 

PS-135/24 Interpellasjon til kommunestyre 12.12.2024 
 

PS-133/24 Detaljregulering for Ysterhagaen barnehage - ny 
sluttbehandling 

 

PS-134/24 Revidert samarbeidsavtale Midt-Norge IUA 2024 
 

PS-136/24 Bosetting av flyktninger 2025 
 

PS-137/24 Revidert selskapsavtale Konsek 
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131/24 Godkjenning av innkalling og saksliste 
 
Innkalling og sakliste godkjennes. 
 
 
Behandling 
Ved start av møtet var det 26 av 27 representanter tilstede.  

Repr. Kurås stilte spørsmål ved prosedyrer for innkalling til møter. Ordfører besvarte 
spørsmålet i møtet. 

Repr. Kurås ba om at det settes opp sak om suppleringsvalg for Røroslista i førstkommende 
kommunestyre.  

Innkalling og sakliste ble godkjent. 

Vedtak 
Innkalling og sakliste godkjennes. Sak om suppleringsvalg for Røroslista vil komme opp i 
førstkommende kommunestyre.  

 
 
 
132/24 Orienteringssak til kommunestyre 12.12.24 
 
Kommunedirektøren sitt forslag til vedtak 
Saken tas til orientering. 
 
 
Behandling 
Repr. Lindstad tiltrådte møtet kl 1913. Kommunestyret ble dermed fulltallig med 27 
representanter.  

Vedtak 
Saken tas til orientering. 

 
 
 
135/24 Interpellasjon til kommunestyre 12.12.2024 
 
 
 
Behandling 
Repr. Christer Tamnes Tronsmed (Ap) fremmet følgende forslag: 
Røros kommune innarbeider tiltak mot lysforurensing i nye reguleringsplaner og ved rullering 
av gamle planer. I tillegg endrer vi praksis i bygg som kommunen eier. Kommunestyret ber 
om orientering om temaet innen juni 2025. 

 

Ordførers svar på interpellasjonen 

Det er et viktig og stadig med aktuelt spørsmål representanten Trondsmed her tar opp.  

Lysforurensing er en økende problemstilling, og det er summen av som gjør dette 
utfordrende. I bunn og grunn kan man si at det koker ned til å være bevisst rundt bruken av 
lys. Tidligere regulerte nok dette seg selv gjennom at folk var obs på strømbruken og at 
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sterke pærer var dyrere. Med led-teknologi er strømforbruket på belysning svært lavt, og 
man får langt sterkere lys-effekt for en lavere pris ved kjøp av lyspunkt. 

Kommunen kan i en slik sammenheng gjøre følgende grep; Man kan se på eget lysbruk, og 
man kan til en viss grad styre andres lysbruk gjennom bestemmelser i planverk.  

Kommunen gjør allerede mye ang belysning i planarbeidet. I alle planer der belysning kan ha 
innvirkning på verdensarvverdiene, stilles det nå krav til at det lages en belysningsplan som 
skal forelegges byantikvaren.  

Det er fokus på utendørs belysning også i andre planer. Vi har mange planer både for bolig 
og fritidsboligformål med bestemmelser som begrenser utendørs belysning til nødvendig 
utelys ifm. inngangsparti o.l.  

Når det gjelder tidsstyring av utelys finnes dette bare i én plan foreløpig, og det er planen for 
lysløypa i Langegga. I andre planer er det ikke sikkert det vil være hensiktsmessig å ta inn 
detaljerte bestemmelser om dette da det vil være krevende å føre tilsyn på om hytteeiere 
skrur av utelyset til riktig tid.  

Noen eksempler på planer med bestemmelser for lys:  

Bestemmelse Utsikten hytteområde Hånesåsen  

Utebelysning skal skjermes mot bergstaden. Utvendig belysning skal begrenses til 
nødvendig utelys. Lyskilder langs veg eller på utearealer rundt bebyggelse er ikke tillatt.  

Sollirabben hytteområde 

Utendørs belysning skal begrenses til nødvendig utelys ved inngangsparti. Fasadelys tillates 
ikke. Det er ikke tillatt å etablere lyskilder langs veg, eller opplyse utearealer rundt 
bebyggelsen.  

Pinsti boliger 

Utvendig belysning skal rette seg mot inngangsparti og gangareal. Belysning som kun har til 
hensikt å belyse utvendige fasader tillates ikke  

Skiltbestemmelsene i områdeplanen 

Lysarmaturer for gatebelysning og ytre belysning for øvrig skal ha en utforming og en 
størrelse som er tilpasset områdets karakter og særpreg. 

Utelamper skal være tilpasset fasaden de henger på, og ha en varm fargetone. 

Det skal ikke benyttes egen belysning av skilt.  

Belysning som preger gaterommet, skal være godkjent av kommunen. Det er ikke tillatt med 
blinkende og/eller fargede lys, hverken på fasade, rundt skilt eller i vinduer. Dette gjelder 
også tv-skjermer o.l. på innsiden av vindu.  

Belysning som ikke fungerer fullt ut, skal slukkes inntil vedlikehold er utført.  

Utvendig belysning skal forelegges Byantikvar. 

Barnehage Vola 

Det skal utarbeides en belysningsplan som også viser fjernvirkning sett fra Slagghaugene. 
Alle tiltak skal forelegges Byantikvar til skriftlig uttalelse.  

Barnehage Ysterhagaen  

Det skal utarbeides en belysningsplan som også viser fjernvirkning sett fra Slagghaugene og 
hagalandskapet. Planen skal inneholde situasjonsplan for anlegget, utvendig belysning av 
fasader og detaljopplysninger om lyspunktene. Planen skal også vise eksisterende utvendig 
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belysning i området. Planen skal sendes inn sammen med søknad om 
igangsettingstillatelse.  

Øra arena  

Lysarmaturer for gatebelysning og ytre belysning for øvrig skal ha en utforming og en 
størrelse som er tilpasset områdets karakter og særpreg.  

  

I nyere bygg kan kommunene styre lysbruken i større grad enn det som er tilfelle i dag.  

Noen plasser kan en vurdere om det er behov for belysning utover åpningstid, eller eventuelt 
redusert belysning. Dette kan tenkes kanskje spesielt rundt barnehager og skoler, men også 
opplyste plasser som for eksempel beredskapssenteret.  

Noen plasser vil en kunne gjøre dette med ganske enkle grep, spesielt ved de nyeste 
byggene med uteområder. Andre plasser vil det kanskje være mer krevende med 
modernisering av anlegg og belysning. Jeg vet det er et ønske fra teknisk å kunne for 
eksempel styre gatebelysning i langt større grad, men det krever en bra jobb med rydding i 
ledningsnett, utskifting av armaturer og etablering av styring mange plasser. Dette er 
ønskelig å gjennomføre både av hensyn til miljø og økonomi. Slike grep vil også kreve 
investeringer men det vil kunne gi gode gevinster da det brukes en del penger både på strøm 
og vedlikehold på gatebelysning.  

En aktuell problemstilling kan for eksempel være parkeringa ved Hengfonna barnehage. 
Denne er jo også tiltenkt utfart til lysløypa, det samme gjelder vel på Øverhagaen. Skal det 
være belyst på kvelden for de som skal ut på ski/ tur? Eller slå av ved stengetid? Slike 
vurderinger hører også til i dette arbeidet.  

Generelt er vi også her inne på «godt nok» begrepet, jeg tror det også kan medføre en del 
støy å ta bort belysning, eller å slå av gatebelysning kl 23.00.  

Det kan være utfordrende og kostbart å gjennomføre på alle bygg, men det bør være er et 
mål og noe som etterstrebes.  

Forslaget til vedtak i interpellasjonen legger opp til at man fortsetter praksisen med at lys er 
et spesifikt tema i nye planer, og også tas inn ved rullering av eldre planer. Jeg mener dette 
er riktig. Videre at praksisen på kommunale bygg endres i en retning av lys-styring, 
underforstått minst mulig lysforurensing er gode tanker. Dette kommer til å ta litt tid, ref. svar 
over, men at kommunestyret her signaliserer at vi ønsker det slik mener jeg er positivt. Så 
har kommunestyret samtidig forståelse for at alt ikke kan gjøres over natta, men at man må 
starte et sted.  

Jeg vil også driste meg til å foreslå for interpellanten at vi hekter på et punkt i vedtaket, der vi 
ber om en muntlig tilbakemelding til kommunestyret i juni om hvordan dette arbeidet har 
skredet frem 

  

Votering over forslaget i saken:  

Forslaget fra repr. Tronsmed ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak 
Røros kommune innarbeider tiltak mot lysforurensing i nye reguleringsplaner og ved rullering 
av gamle planer. I tillegg endrer vi praksis i bygg som kommunen eier. Kommunestyret ber 
om orientering om temaet innen juni 2025. 
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133/24 Detaljregulering for Ysterhagaen barnehage - ny sluttbehandling 
 
Kommunedirektøren sitt forslag til vedtak 
Røros kommune vedtar forslag til detaljreguleringsplan for Ysterhagaen barnehage med 
planId 20220008. (jf. Plan og bygningsloven § 12-12). 
Kommunedirektøren kan gjøre nødvendige oppdateringer av øvrige plandokument i tråd med 
vedtatte plankart og planbestemmelser. 
 
Utvalg for plansaker sitt forslag til vedtak, 12.12.2024 - 048/24 
Røros kommune vedtar forslag til detaljreguleringsplan for Ysterhagaen barnehage med 
planId 20220008. (jf. Plan og bygningsloven § 12-12). 

Kommunedirektøren kan gjøre nødvendige oppdateringer av øvrige plandokument i tråd med 
vedtatte plankart og planbestemmelser. 

 
Behandling 
Repr. Tamnes tok opp spørsmålet om sin habilitet i saken. Kommunestyret tok spørsmålet til 
votering og representanten ble enstemmig erklært inhabil etter forvaltningsloven § 6 (andre 
ledd). 

Kommunestyret var dermed 26 representanter under behandlingen av saken. 

Forslaget til vedtak fra utvalg for plansaker ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak 
Røros kommune vedtar forslag til detaljreguleringsplan for Ysterhagaen barnehage med 
planId 20220008. (jf. Plan og bygningsloven § 12-12). 

Kommunedirektøren kan gjøre nødvendige oppdateringer av øvrige plandokument i tråd med 
vedtatte plankart og planbestemmelser. 

 
 
 
134/24 Revidert samarbeidsavtale Midt-Norge IUA 2024 
 
Kommunedirektøren sitt forslag til vedtak 
Kommunestyret vedtar revidert samarbeidsavtale om Kommunalt oppgavefellesskap mot 
akutt forurensning Midt-Norge.  
 
 
Behandling 
Kommunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 
Kommunestyret vedtar revidert samarbeidsavtale om Kommunalt oppgavefellesskap mot 
akutt forurensning Midt-Norge.  

 
 
 
136/24 Bosetting av flyktninger 2025 
 
Kommunedirektøren sitt forslag til vedtak 
1. Røros kommune  bosetter 50 flyktninger i 2025.   
2. Familiegjenforeninger inkluderes ikke i antallet.  
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3. Røros kommune har pr nå ikke tilgang på boliger tilpasset flyktninger med 
funksjonsnedsettelse, og vil ha en utfordring med å bosette personer med komplekse, 
helserelaterte behov. 
4. Røros kommune kan ta i mot enslige mindreårige med følgeperson. 
5. Om det viser seg at bosatte flyktninger returnerer til hjemlandet i løpet av året, kan antallet 
totalbosettinger økes til 60 flyktninger i 2025. 
 
 
Behandling 
Kommunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 
1. Røros kommune  bosetter 50 flyktninger i 2025.   

2. Familiegjenforeninger inkluderes ikke i antallet.  

3. Røros kommune har pr nå ikke tilgang på boliger tilpasset flyktninger med 
funksjonsnedsettelse, og vil ha en utfordring med å bosette personer med komplekse, 
helserelaterte behov. 

4. Røros kommune kan ta i mot enslige mindreårige med følgeperson. 

5. Om det viser seg at bosatte flyktninger returnerer til hjemlandet i løpet av året, kan antallet 
totalbosettinger økes til 60 flyktninger i 2025. 

 
 
 
137/24 Revidert selskapsavtale Konsek 
 
Kommunedirektøren sitt forslag til vedtak 
Kommunestyret vedtar revidert forslag til selskapsavtale fra Konsek Trøndelag AS. 
 
 
Behandling 
Kommunestyret vedtok enstemmig endring i formulering fra AS til IKS. Kommunedirektørens 
forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt med endring fra AS til IKS.  

Vedtak 
Kommunestyret vedtar revidert forslag til selskapsavtale fra Konsek Trøndelag IKS. 

 
 


